



من يشرب من الماء الذى أعطيه أنا فلن يعطش

(يوحنا 4 : 1 – 42)

❖ فى لقاء السيد المسيح مع السامرية نجد أنفسنا أمام مقارنة بين ماء هذا العالم وماء الحياة "كل من يشرب من هذا الماء يعطش أيضاً ولكن من يشرب من الماء الذى أعطيه أنا فلن يعطش إلى الأبد" (يو 4 : 13). ما هو الفرق بين ماء هذا العالم، والماء الذى يعطيه السيد المسيح؟

❖ مهما شرب الإنسان من ماء العالم فهو يزداد عطشاً. وماء العالم معروف يقول معلمنا يوحنا الحبيب فى الرسالة الأولى: "لأن كل ما فى العالم شهوة الجسد وشهوة العيون وتعظم المعيشة ليس من الآب بل من العالم" (يو ٢ : ١٦). لو أحببنا الأشياء التى فى العالم فهى لا تروينا. فشهوة الجسد لا يمكن إشباعها فلو الإنسان شهوته الأكل فهو لا يشبع منه أبداً وإن كان الجنس فهو لا يشبع منه أبداً، هذه هى طبيعة الجسد لا يشبع والعين لا تمتلىء فالإنسان المحب للمال لا يشبع أبداً فالمال ماء مالح كلما شرب منه الإنسان إزداد عطشاً فالمحب للمال لا تقف أطماعه عند حد معين ومجبة العالم نفس الشيء ماء مالح لا يروى الإنسان فأطماع هذا العالم وملذاته لا تشبع الإنسان بل كلما أخذ منها إزداد رغبة فى المزيد ماء لا يروى. وهذا ما قاله الرب على لسان أرميا النبي: "تركونى أنا ينبوع المياه الحية لينفروا لأنفسهم آباراً آباراً مشفقة لا تضبط ماء" (أر ٢ : ١٣). لكن السيد المسيح يعطينا ماء به لا نعطش أبداً: ماء حى، ماء الحياة، ماء محي..

❖ فالماء الحى حينما يملأ الإنسان يصبح قوة حياة داخله "من يأكل جسدى ويشرب دمي فله حياة أبدية" (يو ٦ : ٥٤). "من آمن بى تجرى من بطنه أنهار ماء حى تنبع لحياة أبدية" يو ٧ : ٣٨ فالإيمان هو ماء حى الذى يشرب منه ويرتوى لا يعطش أبداً.

❖ والماء الذى يعطيه لنا الرب له مميزات خاصة: فهو عطية إلهية "بالنعمة أنتم مخلصون بالإيمان وذلك ليس منكم. هو عطية الله" (أف 2 : 8). هو أيضاً يعطينا إرتواء دائم "لا يعطش أبداً" "من يقبل إلى فلا يجوع، ومن يؤمن بى فلا يعطش أبداً" (يو ٦ : ٣٥) يصير داخل الإنسان يصير فيه وينبع على الغير "من آمن بى كما قال الكتاب تجرى من بطنه أنهار ماء حى" (يو ٧ : ٣٨).

Whoever drinks of the water that I shall
give him will never thirst

(John 4 : 1 – 42)

- ❖ the Lord Christ's meeting with the Samaritan woman shows a comparison between this world's water and living water "Whoever drinks of this water will thirst again, but whoever drinks of the water that I shall give him will never thirst" (John 4 : 13), what is the difference between this world's water and the water that the Lord Christ gives?
- ❖ No matter how much the person drinks from the water of the world, he becomes more thirsty, the world's water is known "For all that is in the world, the lust of the flesh, and the lust of the eyes, and the pride of life, is not of the Father, but is of the world" (1 John 2 : 16). If we like things of this world, they will never quench our thirst. Body's lust cannot be satisfied whether the love of food or sex...that is the nature of body, never to be satisfied. The eye also is never satisfied; the person who likes money is like someone who is drinking salty water when he drinks it, he becomes thirstier and his greediness never stops. Loving the world is the same, it is like a salty water that does not satisfy. And that is what the Lord said to Jeremiah the prophet: "they have forsaken me the fountain of living waters, and hewed them out cisterns, broken cisterns, that can hold no water" (Jeremiah 2 : 13). But the Lord Christ gives us a kind of water by which we never feel thirsty again, a living water, water of life, life giving water.
- ❖ When the living water fills a person it becomes a power of life inside him "Whoever eats My flesh and drinks My blood has eternal life" (John 6 : 54). Faith is living water whoever drinks of it till he is filled will never feel thirst.
- ❖ The water which the Lord gives to us has special characteristics; it is a divine gift "For by grace you have been saved through faith, and that not of yourselves; it is the gift of God" (Ephesians 2 : 8). "I am the bread of life. He who comes to Me shall never hunger, and he who believes in Me shall never thirst It also quenches our thirst" (John 6 : 35). it fills man and he becomes a source for others "He who believes in Me, as the Scripture has said, out of his heart will flow rivers of living water" (John 7 : 38).

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:

mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue 4 - 7½	PM	+ إعرافات
+ Holy Liturgy	Wed 8 - 10	AM	+ القديس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu 8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri 8 - 10	AM	+ القديس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri 8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light club	Sat 2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat 3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat 7½ - 11	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun 8½ - 11½	AM	+ القديس الإلهي
+ Sunday School	Sun 12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	Sun 1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	Sun 2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. يقام الحفل السنوي للكنيسة في السابعة مساء الجمعة 23 مايو - التذكار موجودة طرف الأخ مشرقى جندى بالقاعة.
2. يصل نيافة الأنبا بولا مساء الثلاثاء 20 مايو ويصلي قداًس الأربعاء في مارمرقس من 8 - 10 صباحاً (بدلاً من 5:30 - 7:30) صباحاً. ثم يعالج الحالات العائلية من 11 - 1 في مارمرقس ثم يذهب بعد ذلك إلى كنيسة العزراء مساء الأربعاء ويصلي القداًس صباح الخميس في مارجرس لمعالجة الحالات الأخرى.
3. درس الكتاب بعد عشية السبت المقبل من سفر الخروج 29 ، 30.
4. بدأ الحجز لمؤتمر القتيان من 21 - 23 يونيو بقاعة الكنيسة - الأماكن محدودة.
5. تقوم الكنيسة بتنظيم معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، لتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43).

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة أبناءها نادر غطاس وكريستين صليب بالخطوبة المباركة وترجو لهما تمام الفرح بالإكليل المقدس

مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة المرحوم منصور ميخائيل مشاعرها وتطلب له نباحاً في أحضان القديسين - وهو زوج ملكة عياد، ووالد كل من أبونا موسى سان أنتوني، وإخلاص، وكمال، ومجدي، ورافت، وجرس. وسيكون العزراء مساء الإثنين من 5 - 9 مساءً ب ALFRED DALLAIRE, PIERREFONDS والجنائز 12 ظهر الثلاثاء بكنيسة مارجرس.

CHURCH NEWS

1. The church's annual fundraising will be on Friday 23 May at 7:00 p.m., tickets are available with Mishriky Guindi at the Church's hall.
2. His Grace Bishop Paula will arrive in the evening of next Tuesday, May 20. He will pray the Holy Liturgy in Saint Mark on Wednesday from 8:00 - 10:00 a.m. (instead of 5:30 - 7:30 a.m.). Then he will treat the family cases in St. Mark from 11:00 a.m. - 1:00 p.m. He will be going to Saint Mary church on Wednesday evening and prays the Holy Liturgy Thursday morning in Saint George where he will treat other cases.
3. Next Saturday's Bible study will be from the book of Exodus chapters 29, 30.
4. Reservations for the Junior Youth Convention (JYC) (21 - 23 June) has begun - places are limited.
5. The Church is organizing a summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old). For reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43).

Blessed Engagement

The Church congratulates her beloved Nader Ghattas and Christine Salib for the blessed engagement and wishes them the complete happiness with the Holy Matrimony

Condolences

The church shares the family of the departed Mansour Mikhail their feelings and prays that his soul be reposed in the bosom of the saints. He is the husband of Malaka Ayad, and father of father Mousa Saint Anthony, Ikhlas, Kamal, Magdi, Raafat and Guirguis.

Condolences will be on Monday from 5:00 - 9:00 p.m. at Alfred Dallaire, Pierrefonds And the funeral will be on Tuesday 12:00 noon at St. George.